
Protokół 
Posiedzenia Senatu Uniwersytetu Szczecińskiego 

w dniu 27 czerwca 2024 r.

Posiedzenie prowadził JM Rektor prof. dr hab. Waldemar Tarczyński. 
Obecni członkowie posiedzenia zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1).

Porządek obrad

W związku z brakiem uwag porządek obrad został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym Senat Uniwersytetu Szczecińskiego przyjął porządek obrad 
bezwzględną większością głosów.

Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 32,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Rozpoczynając posiedzenie Senatu JM Rektor przypomniał, że w związku z upływającą 
kadencją jest to ostatnie posiedzenie Senatu kadencji 2020-2024. Następnie powitał Wojewodę 
Zachodniopomorskiego Pana dr Adama Rudawskiego, prof. US, który w imieniu Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej wręczył medale i odznaczenia państwowe pracownikom US. Pan 
Wojewoda w imieniu własnym oraz mieszkańców województwa podziękował za to 
zaproszenie a odznaczonym pracownikom Uczelni za starania i wkład w rozwój nauki oraz 
życzył dalszych sukcesów w tym zakresie, aby Uniwersytet Szczeciński nadal był tak ważny 
dla naszego miasta i regionu. Uroczystość wręczenia została poprowadzona przez Panią 
Prorektor ds. Organizacji dr hab. Kingę Flagę-Gieruszyńską, prof. US. Pani Prorektor 
poinformowała, że na podstawie złożonych wniosków Prezydent Rzeczpospolitej Polskiej na 
wniosek Ministra Edukacji i Nauki, za zasługi w działalności na rzecz rozwoju nauki odznaczył 
następujące osoby:
Srebrny Krzyż Zasługi:

1. prof. dr hab. Andrzej Zawal, 
Brązowy Krzyż Zasługi:

1. prof. dr hab. Anna Cedro,
2. dr hab. Robert Bartłomiej Nowak, prof. US.

Następnie Pani Prorektor poinformowała, że Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej na 
wniosek Ministra Edukacji i Nauki, za wzorowe, wyjątkowo sumienne wykonywanie 
obowiązków wynikających z pracy zawodowej odznaczył następujące osoby:
Medal Złoty za Długoletnią Służbę:

1. mgr Krystyna Maria Anusik-Przybysz,
2. mgr Bożena Burdziak,
3. dr hab. Ewelina Monika Kamińska-Ossowska, prof. US,
4. dr hab. Roman Marks, prof. US,
5. dr Renata Maria Słominska-Walkowiak,
6. dr Urszula Wawer,
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Medal Srebrny za Długoletnią Służbę:
1. dr hab. Agnieszka Anna Budziewicz-Guźlecka, prof. US,
2. dr Krzysztof Edward Dmytrów,
3. dr hab. Anna Małgorzata Drab-Kurowska, prof. US,
4. dr hab. Maciej Krzysztof Drzonek, prof. US,
5. dr hab. Fuad Jomma, prof. US,
6. dr hab. Małgorzata Krystyna Kamola-Cieślik, prof. US,
7. dr Magdalena Kogut-Jaworska,
8. dr hab. Ewa Barbara Mazur-Wierzbicka, prof. US,
9. dr Agnieszka Ewa Sawińska,

10. dr hab. Jakub Edward Swacha, prof. US,
11. dr hab. Anna Magdalena Turczak, prof. US,
12. dr Małgorzata Pawlikowska-Warych,

Medal Brązowy za Długoletnią Służbę:
1. dr inż. Magdalena Malinowska,
2. dr inż. Justyna Maria Myszak,
3. dr Paweł Tomasz Witkowski.

Dalej Pani Prorektor przekazała, że Minister Edukacji i Nauki za szczególne zasługi dla 
oświaty i wychowania nadał Medal Komisji Edukacji Narodowej następującym osobom:

1. dr hab. Anna Małgorzata Drab-Kurowska, prof. US,
2. dr inż. Ewa Danuta Filip,
3. prof. dr hab. Beata Zofia Filipiak,
4. dr hab. Piotr Marcin Krupiński, prof. US,
5. dr Stanisław Paweł Prajsnar,
6. dr Andrzej Rzeczycki,
7. dr inż. Mariusz Mirosław Sowa,
8. dr Agnieszka Paluch-Dybek.

Po wręczeniu medali i odznaczeń Pan Rektor podziękował Panu Wojewodzie, który ze 
względu na inne ważne obowiązki służbowe nie mógł uczestniczyć w dalszej części 
posiedzenia. Pan Rektor odprowadził Pana Wojewodę i poprosił Panią Prorektor ds. 
Organizacji o poprowadzenie obrad Senatu zgodnie z porządkiem, w czasie Jego krótkiej 
nieobecności.

Pani Prorektor oddała głos Panu Przewodniczącemu UKW dr hab. Mariuszowi 
Nawrockiemu, prof. US, który przedstawił blok uchwał wyborczych, wskazując, że w jednym 
z okręgów dotyczącym m. in. pracowników obsługi nie udało się przeprowadzić wyborów ze 
względu na brak kworum. Pan Przewodniczący podkreślił, że w zakresie wyborów nie 
zgłoszono żadnych protestów wyborczych, dlatego też wybory uznaje się za ważne. 
Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof. US 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał wyborczych. Do 
projektów nie zgłoszono uwag, jednak ze względu na brak uprawnień Pani Prorektor do 
zarządzenia głosowania zaczekano na powrót JM Rektora, a Pani Prorektor w tym czasie 
omówiła uchwały dotyczące wniosków o nagrody Ministra Nauki, w zastępstwie Prorektora 
ds. Nauki. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof.
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US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał dotyczących nagród 
Ministra Nauki. W przedmiocie tych uchwał głos zabrał także Przewodniczący Komisji ds. 
Nagród i Odznaczeń ks. dr hab. Grzegorz Chojnacki, prof. US wskazując, że wszystkie osoby 
przedstawione do nagrody Ministra otrzymały pozytywną opinię Komisji. Do tych uchwał nie 
zgłoszono uwag.

W związku z powrotem Pana Rektora przerwano omawianie uchwał, a Pan Rektor 
w tym czasie pogratulował oraz wręczył akty nadania tytułu profesora US Pani dr hab. Ewelinie 
Kochanek, prof. US (Instytut Nauk o Polityce i Bezpieczeństwie) i dr hab. Ewie Kowalewskiej, 
prof. US (Instytut Nauk Prawnych). Następnie w imieniu własnym, Senatu Uniwersytetu 
Szczecińskiego, całej społeczności akademickiej oraz wszystkich studentów naszej Uczelni 
wyraził słowa uznania i serdeczne podziękowanie za pracę oraz zaangażowanie na rzecz 
Samorządu Studenckiego Uniwersytetu Szczecińskiego Panu Piotrowi Zarembie za kadencje 
2020-2022 i 2022-2024 a Pani Karolinie Majchrzak, która została nową Przewodniczącą 
Samorządu Studenckiego na kadencję 2024-2026 życzył udanej i owocnej współpracy.

Pani Prorektor ds. Organizacji powróciła do omawiania uchwał dotyczących nagrody 
Ministra Nauki. Wszystkie uchwały w tym przedmiocie otrzymały pozytywną opinię Komisji 
ds. Statutowych i Komisji ds. Nagród i Odznaczeń. Nie zgłoszono do nich uwag. Następnie 
Pani Prorektor omówiła kolejne uchwały w zastępstwie Prorektora ds. Nauki. W zakresie 
uchwały dotyczącej przyznania Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego Pani Prorektor poprosiła 
o wypowiedź Panią Dziekan Wydziału Prawa i Administracji dr hab. Ewelinę Cała- 
Wacinkiewicz, prof. US, która przekazała głos Panu prof. dr hab. Jerzemu Madejskiemu - 
inicjatorowi tego postępowania. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina 
Cała-Wacinkiewicz, prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty 
przedstawionych uchwał. W związku z brakiem uwag Pan Rektor zarządził głosowanie 
wszystkich omówionych do tej pory uchwał.

Uchwała nr 54 w sprawie stwierdzenia ważności wyboru Rektora Uniwersytetu 
Szczecińskiego
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 55 w sprawie stwierdzenia ważności wyborów do Senatu Uniwersytetu 
Szczecińskiego
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 56 w sprawie stwierdzenia ważności wyborów uzupełniających do Rady 
Naukowej Instytutu Językoznawstwa na kadencję 2021-2024
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
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Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 57 w sprawie stwierdzenia ważności wyborów uzupełniających do Rady 
Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów na kadencję 2021-2024
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących -33,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 1.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniach jawnych przyjął powyższe uchwały 
bezwzględną większością głosów.

Uchwała nr 58 w sprawie wyrażenia opinii o zasadności wystąpienia z wnioskiem 
o nagrodę Ministra Nauki dla dr hab. Anny Drab-Kurowskiej, prof. US
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 1.

Uchwała nr 59 w sprawie wyrażenia opinii o zasadności wystąpienia z wnioskiem 
o nagrodę Ministra Nauki dla prof. dr hab. Elżbiety Załogi
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 60 w sprawie wyrażenia opinii o zasadności wystąpienia z wnioskiem 
o nagrodę Ministra Nauki dła prof. dr hab. Grażyny Rosy
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 61 w sprawie wyrażenia opinii o zasadności wystąpienia z wnioskiem 
o nagrodę Ministra Nauki dla prof. dra hab. Ryszarda Tomczyka i dr Barbary Patlewicz 
Liczba uprawnionych do głosowania - 47, 
Liczba głosujących - 33, 
Liczba głosów „za” - 33, 
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.
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Uchwała nr 62 w sprawie przyznania Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego Adamowi 
Zielińskiemu
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 1.

Uchwała nr 63 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej kandydata do Komisji 
Dyscyplinarnej przy Radzie Głównej Nauki i Szkolnictwa Wyższego dr hab. Konrada 
Burdziaka
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 64 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej powołania prof. dr hab. Jórga 
Hackmanna na stanowisko Dyrektora Międzynarodowego Ośrodka Badań 
Interdyscyplinarnych w Kulicach
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniach tajnych przyjął powyższe uchwały 
bezwzględną większością głosów.

Uchwała nr 65 w przedmiocie uzgodnienia projektu zarządzenia Rektora Uniwersytetu 
Szczecińskiego zmieniającego zarządzenie w sprawie utworzenia Szkoły Doktorskiej 
w Uniwersytecie Szczecińskim
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 1,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniu jawnym przyjął powyższą uchwałę 
bezwzględną większością głosów.

Kolejne uchwały przedstawiła Pani Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. Renata 
Podgórzańska, prof. US. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała- 
Wacinkiewicz, prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty 
przedłożonych uchwał. W związku z brakiem uwag zarządzono ich głosowanie.
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Uchwała nr 66 w sprawie ustalenia programu studiów podyplomowych Prawo Podatkowe 
w Praktyce
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwala nr 67 w sprawie ustalenia programu studiów podyplomowych 
Prawo Medyczne
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniach jawnych przyjął powyższe uchwały 
bezwzględną większością głosów.

Ostatni blok uchwał omówiła Pani Prorektor ds. Organizacji dr. hab. Kinga Flaga- 
Gieruszyńska, prof. US. W zakresie tych uchwał wypowiedział się także Pan Przewodniczący 
Komisji ds. Współpracy Międzynarodowej dr hab. Maciej Kowalewski, prof. US, który 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie uchwały dotyczące współpracy 
międzynarodowej. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała- 
Wacinkiewicz, prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedłożonych uchwał. W związku z brakiem uwag w zakresie przedstawionych uchwał 
zarządzono ich głosowanie.

Uchwała nr 68 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym State 
Higher Education Institution "Pryazovskyi State Technical University", Ukraina 
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 69 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym Spanish 
National Distance University (UNED), Hiszpania
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.
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Uchwała nr 70 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym University 
ofElbasan "Aleksander Xhuvani", Albania
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 71 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym California 
State Polytechnic University Humboldt, Stany Zjednoczone
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 72 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym 
Anthropocene Institute, Stany Zjednoczone
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 32,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 1.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniach jawnych przyjął powyższe uchwały 
bezwzględną większością głosów.

Po zatwierdzeniu uchwał Pan Rektor zaproponował, aby ostatnie głosowanie dotyczące 
zatwierdzenia protokołu posiedzenia Senatu w dniu 23 maja br. przeprowadzić w tym 
momencie. W związku z brakiem zastrzeżeń i uwag co do protokołu, zarządzono jego 
głosowanie

Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Senatu w dniu 23 maja 2024 r.

JM Rektor zapytał czy są uwagi do protokołu posiedzenia Senatu w dniu 23 maja 2024 r. 
W związku z brakiem uwag JM Rektor poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu.
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 33,
Liczba głosów „za” - 33,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.
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Komunikaty Rektora

Rozpoczynając ten punkt posiedzenia Pan Rektor powiedział, że w ostatnim czasie 
pojawiły się doniesienia sugerujące, że Uczelnia mogła ukrywać niekorzystne wyniki 
finansowe. JM Rektor odnosząc się do tych informacji szczegółowo przedstawił jak wygląda 
proces sprawozdawczy i jakie kroki zostały podjęte przez Uczelnię. Przede wszystkim, zgodnie 
z obowiązującymi standardami, po zakończeniu badania sprawozdania finansowego przez 
biegłego rewidenta, dokument jest przekazywany do Rady Uczelni, która głosuje nad jego 
przyjęciem. Następnie, po akceptacji, sprawozdanie trafia do Ministerstwa Edukacji i Nauki 
oraz jest upubliczniane, między innymi w Biuletynie Informacji Publicznej Uczelni. W tym 
roku doszło do opóźnienia w publikacji, głównie z powodu opóźnionej subwencji, która miała 
zostać przekazana w kwietniu, a finalnie trafiła do Uczelni dopiero w czerwcu. Jednakże, mimo 
tego opóźnienia, sprawozdanie zostało udostępnione zgodnie z przepisami a Uczelnia nie 
ukrywała żadnych informacji. Następnie Pan Rektor zajął się kwestią strat finansowych, które 
są powszechnym problemem wśród polskich uczelni publicznych. Dla porównania, największe 
uniwersytety, takie jak Uniwersytet Warszawski i Uniwersytet Jagielloński, odnotowały straty 
odpowiednio na poziomie 82 i 66 milionów złotych. Uniwersytet Szczeciński wykazuje stratę 
operacyjną w wysokości 20 milionów złotych, co - choć niepokojące - jest stosunkowo 
mniejsze w porównaniu do innych ośrodków akademickich, takich jak Uniwersytet Gdański 
(35 milionów) czy Uniwersytet Śląski (36 milionów). W skali kraju uniwersytety publiczne 
odnotowały w sumie straty na poziomie pół miliarda złotych. Problem finansowy wynika 
przede wszystkim z niewystarczających subwencji, które nie pokrywają rosnących kosztów 
utrzymania Uczelni. Przykładowo, subwencje na rok 2024 zostały utrzymane na poziomie 
z roku 2023, mimo że koszty operacyjne, takie jak rachunki za media, znacząco wzrosły. 
Faktury za ogrzewanie, które w poprzednich latach wynosiły od 300 do 500 tysięcy złotych, 
w 2024 roku wynoszą już 1,5 miliona złotych za okres grzewczy a koszty te nie są w pełni 
rekompensowane przez subwencje, co powoduje narastający deficyt finansowy. Równocześnie, 
Ministerstwo oczekuje od uczelni działań naprawczych, takich jak redukcja liczby kierunków 
studiów i pracowników administracyjnych. W przypadku Uniwersytetu Szczecińskiego 
sugerowano zmniejszenie liczby kierunków oraz ograniczenie zatrudnienia administracyjnego. 
Pan Rektor podkreślił, że takie rozwiązania, choć mogą prowadzić do oszczędności, stanowią 
wyzwanie dla dalszego rozwoju uczelni, a ich realizacja wymaga przemyślanego podejścia. 
Podkreślił także, że sytuacja finansowa uczelni w Polsce jest tematem szeroko dyskutowanym 
na szczeblu ministerialnym. Wielu rektorów prowadzi rozmowy z przedstawicielami 
Ministerstwa Edukacji i Nauki, starając się znaleźć długoterminowe rozwiązania. Jednym 
z postulatów jest fuzja uczelni w celu ograniczenia kosztów operacyjnych, co jednak rodzi 
liczne wyzwania i może negatywnie wpłynąć na jakość edukacji oraz rozwój naukowy. 
Pomimo tych trudności, Uczelnia podejmuje działania mające na celu poprawę swojej sytuacji 
finansowej i efektywne zarządzanie zasobami. Jednym z przykładów są plany modernizacji 
akademików, które mają podnieść standardy życia studentów, w tym wprowadzenie 
opomiarowania zużycia energii, co pozwoli na bardziej efektywne zarządzanie kosztami. 
Ponadto Uczelnia prowadzi działania oszczędnościowe, takie jak ograniczenie nadgodzin, oraz 
analizuje struktury organizacyjne, aby zoptymalizować funkcjonowanie administracji. Dla 
porównania, niektóre uczelnie w Polsce, takie jak Uniwersytet Warszawski, ratują się 
finansowo poprzez sprzedaż nieruchomości. W 2023 roku Uniwersytet Warszawski sprzedał
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nieruchomości za około 50 milionów złotych. Mimo to, różnice w poziomie subwencji 
pozostają znaczące - Uniwersytet Warszawski, zatrudniając około 5 tysięcy pracowników 
i mając trzykrotnie więcej studentów niż Uniwersytet Szczeciński, otrzymuje subwencje na 
poziomie 1,2 miliarda złotych rocznie, podczas gdy Uniwersytet Szczeciński dostaje jedynie 
200 milionów. Podsumowując, Uczelnia działa transparentnie i zgodnie z obowiązującymi 
przepisami w zakresie publikacji wyników finansowych. Pomimo trudności finansowych, stara 
się podejmować kroki oszczędnościowe i dążyć do poprawy swojej sytuacji. Wszystkie 
informacje dotyczące wyników finansowych są jawne i dostępne dla zainteresowanych, 
a uczelnia dąży do dalszego rozwoju i dostosowania się do zmieniających się warunków 
finansowych w Polsce. Ważne jest, aby wszyscy członkowie społeczności akademickiej mieli 
świadomość, że trudna sytuacja finansowa dotyczy wielu uczelni w kraju, a Uniwersytet 
Szczeciński, mimo wyzwań, podejmuje wszelkie możliwe działania, aby sprostać tym 
trudnościom i dalej się rozwijać. Następnie Pan Rektor podziękował wszystkim zebranym za 
cztery lata kadencji. Podczas omawiania podsumowania pracy w mijającej kadencji, 
szczególnie podkreślił znaczenie zaangażowania członków Senatu i wszystkich osób aktywnie 
działających na rzecz rozwoju Uczelni w tym trudnym okresie. JM Rektor wyraził serdeczne 
podziękowania dla całego Senatu, jak i komisji senackich, za ich ciężką pracę, poświęcenie 
oraz gotowość do podejmowania wyzwań, które pojawiały się w ciągu ostatnich czterech lat. 
Powiedział, że była to kadencja wyjątkowo wymagająca, ze względu na szereg 
nieprzewidzianych okoliczności, takich jak zakończenie reformy szkolnictwa wyższego, 
pandemia, wojna w Ukrainie oraz ciągłe zmiany w przepisach i systemie finansowania uczelni. 
Jednak pomimo tych trudności, Senat oraz inne gremia uczelniane wykazały się dużą 
odpowiedzialnością, co pozwoliło naszej Uczelni przetrwać trudne momenty oraz osiągnąć 
dobre wyniki, zarówno pod względem ewaluacyjnym, jak i wizerunkowym. Pan Rektor 
zaznaczył, że dzięki wspólnej pracy i współpracy udało się nie tylko utrzymać stabilność, ale 
również wypracować wysoką pozycję w Polsce, która stawia Uniwersytet Szczeciński 
w dobrym świetle w wielu obszarach działalności akademickiej. JM Rektor skierował 
podziękowania do wszystkich osób, które aktywnie uczestniczyły w realizacji różnych 
inicjatyw, w tym do członków jednostek naukowych, dydaktycznych, administracyjnych oraz 
wszystkich zaangażowanych w procesy związane z badaniami naukowymi, dydaktyką 
i codziennym funkcjonowaniem Uczelni. Podkreślił, że wspólne wysiłki pozwoliły na rozwój 
Uniwersytetu, pomimo trudnych warunków zewnętrznych i ciągłych wyzwań. Wyraził także 
nadzieję, że kolejna kadencja przyniesie dalsze sukcesy, a wszystkie dotychczasowe 
doświadczenia staną się podstawą do kontynuowania pracy na rzecz rozwoju Uczelni z jeszcze 
większym zaangażowaniem i determinacją. Następnie przedstawił dalsze komunikaty:

1. 20 czerwca wśród laureatów nagrody Młody Naukowiec 2023 US znaleźli się 
Doktoranci SD US - mgr Paulina Małkowska (Instytut Nauk o Kulturze Fizycznej) - 
laureatka w grupie nauk ścisłych, przyrodniczych i nauk o zdrowiu oraz mgr Dorota 
Kurek-Śliżewska (Instytut Historyczny) - wyróżnienie w grupie nauk 
humanistycznych, teologicznych i pozostałych społecznych;

2. W dniach 19-21 czerwca odbyła się IV Międzynarodowa Multidyscyplinarna 
Konferencja Doktorantów US SD - MKDUS2.0, w której wzięło udział ponad 150 
uczestników. Wykład inauguracyjny wygłosił prof. dr hab. Jan Lubiński;

3. 20 czerwca odbyła się Debata z cyklu Colloqiua Erasmiana. Spotkanie poświęcone było 
książce prof. Joanny Getki i dr Jolanty Darczewskiej pod tytułem „Ruś porwana?
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Rosyjska wojna o tożsamość Ukrainy” (Wydawnictwo Uniwersytetu Warszawskiego, 
2022);

4. 21 czerwca zakończyła się akcja chary tatywna pomocy Zachodniopomorskiemu 
Hospicjum dla Dzieci i Dorosłych, w którą włączyli się Doktoranci US. W zbiórce 
zebrano najpotrzebniejsze rzeczy higieny osobistej dla podopiecznych Hospicjum;

5. wyróżnienie w Konkursie Academia 2024 dla najlepszej publikacji akademickiej 
i naukowej otrzymała publikacja „Cmentarze na przedmieściach Lwowa”: tom I 
„Przedmieścia północno-wschodnie” autorstwa Barbary Patlewicz i tom II 
„Przedmieścia południowo-zachodnie” autorstwa Ryszarda Tomczyka;

6. w dniach 15-17 maja odbyła się V edycja Konferencji w cyklu „Kapitał ludzki 
w przedsiębiorstwie i gospodarce - perspektywa interdyscyplinarna”. Konferencje te 
odbywają się w cyklu dwuletnim. Organizatorem Konferencji jest Katedra Zarządzania 
Kapitałem Ludzkim z Instytutu Zarządzania. Konferencja cieszyła się bardzo dużym 
zainteresowaniem środowiska, gromadząc 85 profesorów a łącznie 223 uczestników 
z 49 uczelni w Polsce, w tym z większości liczących się w subdyscyplinie zarządzania 
kapitałem ludzkim jednostek organizacyjnych a także jednostek reprezentujących wiele 
innych dyscyplin, które na polu interdyscyplinarnym łączyć może szeroko pojęta 
kategoria kapitału ludzkiego (ekonomia i finanse, psychologia, socjologia, pedagogika 
czy ergonomia);

7. w dniach 17-19 maja w Bydgoszczy odbyły się Akademickie Mistrzostwa Polski 
w wioślarstwie. W zawodach brało udział 270 wioślarzy i wioślarek reprezentujących 
24 szkoły wyższe. Przedstawiciele US wywalczyli aż pięć medali. Trenerem sekcji 
wioślarskiej US jest mgr Ryszard Kowalczyk. W kategorii OPEN: Złoty medal 
wywalczyły Maria Taczek i Kusiowska Kinga - 2xKA, Brązowy medal zdobyła 
Kinga Kusiowska - 1 xKA. Ponadto w kategorii uniwersytety medale wywalczyli: Złoty 
medal - Maria Taczek, Kinga Kusiowska - 2xKA, Srebrny medal - Kinga Kusiowska 
- lxKA, Brązowy medal - Maria Taczek - lxKA. Na 2 miejscu w finale C uplasował 
się Sebastian Gągalski (lxMA);

8. w dniach 23-26 maja gościliśmy delegację Chińskiej Służby Geologicznej z siedzibą 
w Pekinie (CGS). Wizyta była związana z podpisaniem umowy o kontynuacji 
współpracy badawczej z Instytutem Nauk o Morzu i Środowisku. Priorytetem tych 
badań ma być realizacja inicjatywy Instytutu Nauk o Morzu i Środowisku US w ramach 
międzynarodowej grupy roboczej „DDE Marginal Seas Task Group” dotyczącej badań 
mórz marginalnych, w szczególności Morza Południowochińskiego oraz Morza 
Bałtyckiego; 24 maja na stronie NCN zostały zamieszczone listy rankingowe 
zakwalifikowanych do finansowania projektów naukowych w ramach konkursu OPUS 
26. Finansowanie uzyskały 2 projekty naukowe pracowników Uniwersytetu 
Szczecińskiego: Tytuł projektu: ,Paradygmat antyrasizmu’? Ramy prawne zwalczania 
rasizmu i dyskryminacji rasowej w prawie międzynarodowym: studium implementacji. 
Kierownik projektu: dr hab. Michał Balcerzak, prof. US (WPiA). Kwota finansowania: 
710 023,00 zł; Tytuł projektu: Czy śluzówce mogą nam pomóc złagodzić napięcia 
kosmologiczne? Projekt realizowany jako grupa podmiotów. Kierownik projektu: dr 
hab. Vincenzo Salzano, prof. US (Instytut Fizyki). Lider: Uniwersytet Szczeciński, 
Instytut Fizyki. Partner: Instytut Podstawowych Problemów Techniki Polskiej 
Akademii Nauk. Kwota przyznana Uniwersytet Szczeciński: 599 508,00 zł. Kwota
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przyznana Instytut Podstawowych Problemów Techniki Polskiej Akademii Nauk: 458 
964,00 zł;

9. 27 maja w Morskim Centrum Nauki odbyła się prelekcja dr hab. Agnieszki Szudarek, 
prof. US pt. „Emancypantki w walce z patologiami społecznymi w portowym 
Szczecinie na przełomie XIX i XX wieku”. Pani Profesor jest członkinią Komisji 
Historii Kobiet Polskiej Akademii Nauk w Warszawie, współpracowniczką Instytutu 
Studiów Kobiecych w Białymstoku;

10. 28 maja Uniwersytet Szczeciński podpisał umowę z Wodnym Ochotniczym 
Pogotowiem Ratunkowym Województwa Zachodniopomorskiego w celu realizacji 
programu „Rescue Lab”. Współpraca ma na celu podniesienie kwalifikacji z zakresu 
pierwszej pomocy. Program „Rescue Lab” będzie realizowany przez WOPR 
i Uniwersytet Szczeciński na terenie Województwa Zachodniopomorskiego do 
30.09.2028 r.;

11. w dniach 2-5 czerwca odbył się XX Jubileuszowy Ogólnopolski Zjazd Ekonomistów 
pt.: „Ekonomiczne wyzwania XXI wieku. Polska - Unia Europejska — Świat”. 
Konferencja była organizowana przez Wydział Ekonomii, Finansów 
i Zarządzania US;

12. 4 czerwca Prezes Rady Ministrów Donald Tusk, na wniosek Ministra Sprawiedliwości 
Adama Bodnara, powołał na członka Komisji Kodyfikacyjnej Prawa Rodzinnego Panią 
dr hab. Kingę Flagę-Gieruszyńską, prof. US, Prorektor ds. Organizacji Uniwersytetu 
Szczecińskiego. Komisja będzie przygotowywać rozwiązania legislacyjne w sferze m. 
in. praw i ochrony dziecka, relacji między małżonkami oraz władzy rodzicielskiej;

13. 4 czerwca w siedzibie szczecińskiej adwokatury podczas uroczystego wieczoru 
z okazji 20-lecia czasopisma In Gremio Tytuł „Człowieka Roku 2023 In Gremio” 
oraz statuetkę „Gremiusa 2023”, w imieniu Wydziału, odebrała jego dziekan 
dr hab. Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof. US;

14. 13 czerwca odbyły się promocje doktorów i doktorów habilitowanych. Uniwersytet 
Szczeciński powiększył swe akademickie grono o czworo doktorów habilitowanych 
oraz czterdziestu jeden doktorów. Warto zaznaczyć, że siedem osób uzyskało stopień 
doktora po ukończeniu kształcenia w Szkole Doktorskiej US;

15. 19 czerwca dr hab. Jarosław Korpysa, prof. US Dyrektor Szkoły Doktorskiej US,
jednogłośnie został wybrany przez Dyrektorów Szkół Doktorskich uczelni wyższych 
Pomorza Zachodniego na funkcję Przewodniczącego Zachodniopomorskiego Forum 
Szkół Doktorskich (ZFSD);

16. 20 czerwca został opublikowany XVIII Ranking Wydziałów Prawa Dziennika Gazety 
Prawnej. Wydział Prawa i Administracji US drugi rok z rzędu utrzymał wysoką 7. 
pozycję;

17. 21 czerwca Przewodniczący Polskiej Komisji Akredytacyjnej prof. dr hab. inż. Janusz 
Uriasz powierzył Pani prof. dr hab. Magdalenie Zioło funkcję Przewodniczącej Rady 
Programowej PKA na kadencję 2024-2027;

18. dr Tomasz Szubart z Instytutu Filozofii i Kognitywistyki otrzymał prestiżowe 
stypendium Bednarowski Trust, dzięki któremu w roku akademickim 2024/2025 
odbędzie sześciotygodniowy staż badawczy w Department of Philosophy 
na University of Aberdeen (Szkocja);

19. w związku z obchodami Roku Edukacji Ekonomicznej Katedra Ekonometrii 
i Statystyki US realizowała cykl seminariów „Data Science in Economics”. Kierownik
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Katedry zaprosił do współpracy wybitnych ekspertów zajmujących się metodami 
ilościowymi. W ramach cyklu wykład wygłosiła Pani Profesor Anna Turczak z Instytutu 
Ekonomii i Finansów Uniwersytetu Szczecińskiego;

20. laureatami konkursu na Naukowca Roku 2024 Uniwersytetu Szczecińskiego zostali: 
prof. dr hab. Magdalena Zioło (Instytut Ekonomii i Finansów), dr Agnieszka 
Matuszewska (Instytut Historyczny) oraz dr Agata Poniewierska-Baran (Instytut 
Biologii). Celem konkursu jest promocja wyróżniających się nauczycieli akademickich, 
prowadzących działalność naukową lub biorących udział w jej prowadzeniu, 
zatrudnionych w Uniwersytecie Szczecińskim oraz ich osiągnięć naukowych;

21. Narodowe Centrum Nauki wydało decyzję o sfinansowaniu dodatkowych projektów 
badawczych w konkursach Opus i Preludium. Finansowanie otrzymały 4 projekty, które 
będą realizowane w Uniwersytecie Szczecińskim. Projekt z finansowaniem w ramach 
konkursu OPUS 25: Tytuł projektu: Konforemna teoria pola w granicy nieskończonego 
ładunku centralnego: zastosowania w badaniach kwantowych układów całkowalnych 
i teorii Yanga-Millsa. Kierownik projektu: dr hab. Marcin Piątek, prof. US (Instytut 
Fizyki). Kwota finansowania: 544 000,00 zł; Projekty z finansowaniem w ramach 
konkursu PRELUDIUM 22: Tytuł projektu: Filozofia religii Gianniego Vattima, 
Kierownik projektu: mgr Antoni Torzewski (Instytut Filozofii i Kognitywistyki), Kwota 
finansowania: 140 780,00 zł; Tytuł projektu: Zygmunt Ziembiński - nieznane oblicze 
naukowe socjologa prawa. Kierownik projektu: mgr Patryk Kupis (Instytut Nauk 
Prawnych). Kwota finansowania: 51 474,00 zł; Tytuł projektu: Morfologiczna 
i molekularna charakterystyka zbiorowisk okrzemkowych zamieszkujących wysoce 
zasadowe Jezioro Van (Anatolia, Turcja) i otaczające je zbiorniki wodne. Kierownik 
projektu: mgr Elif Yilmaz (Instytut Nauk o Morzu i Środowisku). Kwota finansowania: 
139 670,00 zł;

22. studentka Wydziału Kultury Fizycznej i Zdrowia US Wiktoria Guść wywalczyła 
brązowy medal na Mistrzostwach Europy w pływaniu, które w tym roku odbyły się 
w Belgradzie. Biało-Czerwona pływacka sztafeta 4x 100 metrów z czasem 3:41.01;

23. we wrześniu w Centrum Edukacji Medialnej i Interaktywności Uniwersytetu 
Szczecińskiego praktyki odbędzie 10 studentek Wydziału Dziennikarstwa Lwowskiego 
Uniwersytetu Narodowego im. Iwana Franki. Porozumienie w tej sprawie podpisano 
w dniu 24 maja 2024 r. w trakcie międzynarodowego seminarium, w którym udział 
wzięli przedstawiciele wiodących redakcji z Polski, Niemiec i Ukrainy. Uniwersytet 
Szczeciński wraz z Uniwersytetem Lwowskim będą ubiegać się o możliwości 
odbywaniu stażu i praktyk dziennikarskich na zasadach wynikających 
zobowiązujących przepisów prawa oraz na warunkach określonych w pisemnych 
ustaleniach dokonanych miedzy stronami;

24. Inauguracja roku akademickiego US 2024/2025 odbędzie się w dniu 30 września 
2024 r., inauguracja rozpocznie jubileusz 40-lecia Uniwersytetu Szczecińskiego;

25. w dniu jutrzejszym odbędzie się uroczystość Absolutorium Uniwersytetu 
Szczecińskiego;

26. mgr inż. Aleksandra Bączkiewicz doktorantka Szkoły Doktorskiej US z Instytutu 
Zarządzania Uniwersytetu Szczecińskiego otrzymała prestiżowe stypendium Ministra 
Nauki dla wybitnych młodych naukowców, w dyscyplinie: nauki społeczne/nauki 
o zarządzaniu i jakości. Stypendium zostało przyznane na okres 3 lat.
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Następnie Pan Rektor oddał głos Pani Prorektor ds. Organizacji dr hab. Kindze Fladze- 
Gieruszyńskiej, prof. US, która przypomniała o bezpieczeństwie w sieci, w związku 
z ciągłymi próbami ataków. W przypadku otrzymania podejrzanej wiadomości należy ją 
przekazać do UCI w celu sprawdzenia i przedsięwzięcia odpowiednich kroków 
zabezpieczających sieć Uczelni. Pani Prorektor poinformowała, że będą prowadzone 
działania mające na celu stwierdzenie jaką świadomość w tej materii mają pracownicy 
Uniwersytetu. Następnie przypomniała o potrzebie wykorzystania zaległych urlopów przez 
pracowników. JM Rektor poinformował, że prawdopodobnie jesienią będą prowadzone 
kontrole w tym zakresie przez Państwową Inspekcję Pracy. W dalszej kolejności Pani 
Prorektor przypomniała o potrzebie sprawdzenia czy podlegli pracownicy posiadają aktualne 
zakresy obowiązków a w przypadku ich braku, o potrzebie ich sporządzenia oraz o nowych 
filmach na stronie ai.usz.edu.pl, informujących o nowościach z zakresu sztucznej inteligencji. 
Ostatnia poruszona kwestia dotyczyła zgłoszeń wydarzeń, które odbywają się w instytutach 
i na wydziałach Uczelni w celu możliwości ich promocji i zabezpieczenia obsługi 
multimedialnej danego wydarzenia.

Jako kolejna wypowiedziała się Pani Prorektor ds. Kształcenia dr hab. Renata 
Podgórzańska, prof. US, która także odniosła się do kwestii wykorzystywania urlopów, 
zwróciła uwagę, aby tak planować wolne by nie kolidowało to zarówno z zaliczeniami, jak 
i obronami oraz poinformowała, że pomimo kończącego się roku akademickiego, podległe Jej 
działy pracują już nad kolejnym rokiem akademickim. Pani Prorektor odniosła się także do 
wizytacji PAKA oraz zwróciła uwagę na kwestię dotyczącą wypełnienia przesłanych ankiet 
monitorujących standardy polityki ochrony dzieci przed krzywdzeniem w Uniwersytecie 
Szczecińskim. Uczelnia jest zobowiązana do wykazania wszelkich działań jakie podejmuje 
na rzecz ochrony dzieci przed krzywdzeniem.

Wolne wnioski

W tym punkcie głos zabrał Pan prof. dr hab. Mariusz P. Dąbrowski, który w związku 
z kończącą się kadencją Senatu podziękował Władzom Rektorskim za współpracę, zwrócił 
także uwagę na przebieg dzisiejszego posiedzenia Senatu, gdzie jako pierwsze były 
procedowane uchwały i dokumenty wymagające głosowań a dopiero w dalszej części 
przekazane komunikaty. Takie ułożenie przebiegu posiedzenia w porównaniu do 
wcześniejszych spotkań, gdzie uchwały procedowane były dopiero po przekazaniu 
komunikatów, stwarza możliwość dyskusji nad procedowanymi sprawami, również dla tych 
osób, które muszą wcześniej opuścić obrady. Pan Profesor zwrócił także uwagę na ewentualną 
możliwość prowadzenia obrad Senatu w sposób hybrydowy, co ułatwiłoby uczestnictwo tym 
osobom, które z powodów służbowych nie mogą uczestniczyć w posiedzeniu stacjonarnym.

Jako kolejna głos zabrała Pani dr Mirosława Hordy, która podniosła kwestię dotyczącą 
informowania pracowników Uczelni o podejmowanych na posiedzeniach Senatu sprawach, że 
są oni informowani tylko poprzez opublikowany na stronie protokół. Następnie zapytała 
o możliwość otrzymywania przez senatorów procedowanych na danym Senacie uchwał 
w terminie wcześniejszym, niż obecny, co wg Pani Doktor nie daje możliwości dyskutowania 
nad tymi materiałami czy ich zmianą. Pani Doktor zapytała również o kwestie dotyczące 
likwidacji nadgodzin w związku z zarządzeniem w tym zakresie. Odpowiadając Pan Rektor 
przypomniał, że zmiany dotyczące nadgodzin i stawek zapowiadane były już od dwóch lat i są 
niezbędne w celu zmniejszenia ilości nadgodzin, które powodują ujemny wynik finansowy. Pan
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Rektor zgodził się również, że przepływ informacji nie jest idealny ale Władze Rektorskie będą 
starać się poprawić politykę informacyjną, szczególnie nad kluczowymi dla działania Uczelni 
uchwałami. Następnie głos zabrała Pani Prorektor ds. Organizacji dr hab. Kinga Flaga- 
Gieruszyńska, prof. US, która odniosła się do zarzutu Pani Doktor Hordy co do przesyłanych 
na posiedzenia Senatu dokumentów. Pani Prorektor w związku z zarzutem naruszania 
przepisów Statutu powiedziała, że Biuro Rektora odpowiedzialne za wysyłkę dokumentów 
dokonuje jej zawsze w odpowiednim czasie, a jedyny przesyłany w późniejszym terminie 
dokument to protokół posiedzenia Senatu, który jest czynnością techniczną. Jedynie 
w przypadku kilku uchwał w czasie trwania tej kadencji, termin nie został zachowany, ale było 
to w odniesieniu do konkretnych uchwał, o co prosili konkretni kierownicy jednostek 
organizacyjnych, gdyż w przypadku nie podjęcia danej uchwały, mogłoby to uniemożliwić np. 
funkcjonowanie tej jednostki. W takim przypadku Komisja ds. Statutowych musiała zbierać się 
po raz drugi a senatorzy każdorazowo byli informowani o tej sytuacji.

Na zakończenie posiedzenia Senatu JM Rektor jeszcze raz podziękował za ostatnie cztery 
lata pracy i złożył wszystkim życzenia zdrowych, radosnych i bezpiecznych wakacji oraz 
wypoczynku podczas nich.

Na tym porządek obrad został wyczerpany i posiedzenie Senatu w dniu 27 czerwca 
2024 r. zostało zakończone.

Protokół sporządziła
mgr inż. Maria Motyka-Chylińska
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